

Lee Tamahori



1950 in Wellington, Neuseeland, geboren. Debütierte 1994 sehr erfolgreich mit dem Maori-Drama ONCE WERE WARRIORS. Es folgten mehrere hochkarätig besetzte Hollywood-Thriller wie MULHOLLAND FALLS und THE EDGE. Als TV-Regisseur an Serien wie THE SOPRANOS beteiligt. Auch als Actionregisseur erfolgreich mit Filmen wie der James-Bond-Produktion DIE ANOTHER DAY und XXX: STATE OF THE UNION. 2011 mit THE DEVIL'S DOUBLE im Programm des Panoramas.

Born in Wellington, New Zealand in 1950, he made a highly successful debut with the Maori drama ONCE WERE WARRIORS, followed by several films with top-class casts including MULHOLLAND FALLS and THE EDGE. He has directed in television series including THE SOPRANOS and has also had success as an action director with films like the James Bond production DIE ANOTHER DAY and XXX: STATE OF THE UNION. His film THE DEVIL'S DOUBLE screened in the Berlinale Panorama in 2011.

Filmografie 1994 Once Were Warriors (Die letzte Kriegerin) 1996 Mulholland Falls (Nach eigenen Regeln) 1997 The Edge (Auf Messers Schneide – Rivalen am Abgrund) 2001 Along Came a Spider (Im Netz der Spinne) 2002 Die Another Day (James Bond 007 – Stirb an einem anderen Tag) 2005 xX: State of the Union (xXx – The Next Level) 2007 Next 2011 Devil's Double 2015 Mahana

Es sind die Sechzigerjahre. Die Maori-Familien der Mahanas und Poatas leben an der Ostküste Neuseelands vom Schafescheren. Bei den alljährlichen Schafschur-Wettbewerben treten die beiden verfeindeten Clans als erbitterte Rivalen gegeneinander an. Der 14-jährige Simeon, Spross der Mahana-Sippe und ein couragierter Schüler, lehnt sich gegen seinen herrschsüchtigen und traditionell denkenden Großvater Tamihana auf – und kommt der Wahrheit hinter der jahrelangen Familienfehde auf die Spur. Schnell geraten die Hierarchien und das feste Gefüge der Gemeinschaft durcheinander. Denn der ebenso stolze wie sture Tamihana ist nicht bereit, nachzugeben und neue Wege zu beschreiten.

Auf der Basis eines Romans von „Whale Rider“-Autor Witi Ihimaera drehte Lee Tamahori nach vielen Jahren in Hollywood wieder in seiner neuseeländischen Heimat. Mit dem ONCE WERE WARRIORS-Star Temuera Morrison als Patriarchen inszenierte er eine aufwühlende Familiengeschichte in einer von der Natur bestimmten ländlichen Gesellschaft. Auch wenn die junge Generation dabei ist, aus überholten Strukturen aufzubrechen, bietet ihr die Maori-Kultur mit ihren Traditionen und Ritualen weiterhin Rückhalt.



Temuera Morrison

It is the 1960s. Two Maori families, the Mahanas and the Poatas, make a living shearing sheep on the east coast of New Zealand. The two clans, who are bitter enemies, face each other as rivals at the annual sheep shearing competitions. Simeon is a 14-year-old scion of the Mahana clan. A courageous schoolboy, he rebels against his authoritarian grandfather Tamihana and his traditional ways of thinking and begins to unravel the reasons for the long-standing feud between the two families. Before long, the hierarchies and established structures of the community are in disarray because Tamihana, who is as stubborn as he is proud, is not prepared to acquiesce and pursue new paths.

After many years in Hollywood, Lee Tamahori returns to his native New Zealand to direct this adaptation of 'Whale Rider' author Witi Ihimaera's novel. With ONCE WERE WARRIORS star Temuera Morrison in the role of the family patriarch, Tamahori presents a stirring family drama set in a rural community governed by nature. The younger generation may be starting to part from an outdated old order but they still find a bedrock of support in the traditions and rituals of their Maori culture.

Neuseeland/Australien 2015

103 Min. · DCP · Farbe

Regie **Lee Tamahori**

Buch **John Collee**, nach dem Buch von Witi Ihimaera

Kamera **Ginny Loane**

Schnitt **Michael Horton,**

Jonathan Woodford-Robinson

Musik **Mahuia Bridgman-Cooper,**

Tama Waipara

Sound Design **Chris Burt**

Ton **Richard Flynn**

Production Design **Mark Robins**

Kostüm **Liz McGregor**

Maske **Susie Glass**

Regieassistentz **Luke Robinson**

Casting **Mike Dwyer, Matt Dwyer**

Production Manager **Honor Byrne**

Produzenten **Robin Scholes, Janine Dickens**

Co-Produzenten **James Dean, Troy Lum**

Co-Produktion **Daydream Productions,**

Auckland, **Entertainment One, Sydney**

Darsteller

Temuera Morrison (Tamihana Mahana)

Akuhata Keefe (Simeon Mahana)

Nancy Brunning (Ramona Mahana)

Jim Moriarty (Rupeni Poata)

Regan Taylor (Joshua Mahana)

Maria Walker (Huria Mahana)

Produktion

Jump Film and Television

Auckland, Neuseeland

+64 21 926604

robinscholes@gmail.com

Weltvertrieb

Wild Bunch

Paris, Frankreich

+33 1 43132115

obarbier@wildbunch.eu